

- 165–172.
- [12] Salomons W, Rooij D, Kerdijk N M, et al. Sediments as a source for contaminants[J]. *Hydrobiologia*, 1987, 13:30–38.
- [13] 黄顺生, 范迪富, 陈宝, 等. 太湖北部沉积物重金属污染及其潜在生态危害评价[J]. 江苏地质, 2005, 29(1):43–45.
HUANG Sun-sheng, FAN Di-fu, CHEN Bao, et al. A temporal assessment on ecological risk caused by heavy metals in the North Taihu basin[J]. *Jiangsu Geology*, 2005, 29(1):43–45.
- [14] Muller G. Index of geoaccumulation in sediments of the Rhine River[J]. *Geology J*, 1969, 2:108–118.
- [15] Hakanson L. An ecological risk index for aquatic pollution control: A sedimentological approach[J]. *Water Res*, 1980, 14:975–1001.
- [16] Hilton J. A Mathematical model for analysis of sediment coke data: Implications for enrichment factor calculations and trace-metal transport mechanisms[J]. *Chemical Geology*, 1985, 48:281–291.
- [17] 郁亚娟, 黄宏, 王晓栋, 等. 淮河沉积物中重金属的测定和污染评价[J]. 环境科学研究, 2003, 16(6):26–28.
YU Ya-juan, HUANG Hong, WANG Xiao-dong, et al. Sedimentary heavy metal pollution in the Huaihe River[J]. *Research of Environmental Sciences*, 2003, 16(6):26–28.
- [18] 周克元, 刘延国, 李均强, 等. 实用环境保护数据大全(第一分册)——环境监测分析实用数据[M]. 武汉: 湖北人民出版社, 1991. 372.
ZHOU Ke-yuan, LIU Yan-guo, LI Jun-qiang, et al. Date of applied environmental protection(first volume): Applied date of environmental supervision analysis[M]. Wuhan: Hubei Renming Press, 1991. 372.
- [19] 戴秀丽, 孙成. 太湖沉积物中重金属污染状况及分布特征探讨[J]. 上海环境科学, 2001, 20(2):71–74.
DAI Xiu-li, SUN Cheng. The characteristics of heavy metal distribution and pollution in the sediment from Lake Taihu[J]. *Shanghai Environmental Sciences*, 2001, 20(2):71–74.
- [20] 袁旭音, 陈骏, 吕宝源, 等. 太湖沉积物微量元素特征和变化: 自然与人类活动的影响[J]. 地质评论, 2003, 49(5):552–560.
YUAN Xu-yin, CHEN Jun, LV Bao-yuan, et al. Characteristics and variation of trace elements in sediments from Taihu Lake: Effects of natural processes and human activities[J]. *Geological Review*, 2003, 49(5):552–560.
- [21] GB 15618—1995, 土壤环境质量标准[S].
GB 15618—1995, Environmental quality standard of soil[S].